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 Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat 

 Hrvatska samouprava Bačko-kiškunske županije 

 6500 Baja, Szabadság út 23.  

 

Iktatószám: BN/46-2/2024. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

a Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat 

2024. augusztus 27-én 16 órakor kezdődő üléséről 

 

Helye: Baján, a Bajai Nemzetiségi Központ épületében (6500 Baja, Szabadság út 23.) 

 

Jelen van: Sibalin József elnök 

Ivó Mária képviselő 

Filákovity Mladen képviselő 

Filákovity Ildikó képviselő 

Dódony Anikó képviselő 

Anisity Ferenc képviselő 

Papp Orsolya nemzetiségi referens, Bács-Kiskun Vármegyei Önkormányzati 

Hivatal 

dr. Mészáros Márta jogi ügyintéző, Bács-Kiskun Vármegyei Önkormányzati 

Hivatal 

Balatinácz István meghívott, Hercegszántói HNÖ 

Markovics Józsefné meghívott, Országos Horvát Önkormányzat elnökhelyettes 

 

 

Sibalin József elnök köszöntötte a megjelenteket a testületi ülésen. Külön köszöntötte dr. 

Mészáros Márta jogi ügyintézőt, aki a törvényességi felügyeletet biztosítja az ülésen.  

 

Megállapította, hogy a testület 6 fővel határozatképes. Egy fő jelezte távolmaradását. 

Jegyzőkönyv vezetőnek Papp Orsolyát javasolta, jegyzőkönyv hitelesítőnek Filákovity 

Mladent. 

Sibalin József elnök kérdezte a képviselőket, hogy elfogadják-e a javaslatot. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek. 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy a meghívót mindenki megkapta szabályszerűen.  

Sibalin József elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a napirenddel 

kapcsolatosan. 

A napirendhez észrevétel, javaslat nem hangzott el. 

 

Sibalin József elnök kérte a képviselőket, hogy szavazzanak, elfogadják-e a napirendet. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

65/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat 2024. augusztus 27-i ülésének 

napirendje 

1. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről és szakmai beszámolók elfogadása 
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Előadó: Sibalin József elnök 

2. Országos horvát zarándoklat Vodica Máriakegyhelyen anyagi támogatásáról szóló döntés 

Előadó: Sibalin József elnök 

3. Bácskai horvátok szüreti ünnepsége anyagi támogatásáról szóló döntés 

Előadó: Sibalin József elnök 

4. Kérelmek támogatásáról szóló döntés 

Előadó: Sibalin József elnök 

5. Egyebek 

 

 

1. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről és szakmai beszámolók elfogadása 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy több rendezvényük volt az elmúlt ülés óta.  

Május 24-én Pécsi konzulátuson került megrendezésre a horvát államiság napja.  

Június 1-jén volt az Országos Tamburafesztivál egybekötve a Márkó nappal Baján, a 

bajaszentistváni iskolában. A Márkó napot jelölte meg a Bajai Horvát Önkormányzat közös 

szervezésű rendezvényként az idei évben. A határozatban megítélt 150.000 Ft felhasználásra 

került. A Tamburafesztivál részére is megítélésre került 200.000 Ft, amely összeg végül nem 

került felhasználásra.  

Június 9-én lezajlottak többek között a nemzetiségi választások. A megbízólevelek átvételére 

is sor került Kecskeméten június 20-án, amely alkalomra a képviselők szállítására kisbusz lett 

bérelve. 

Június 22-én Hercegszántón tartották a 3.Pjesmarica Feszt rendezvényt. A rendezvényre 

megítélt 100.000 Ft zenekarra került felhasználásra. 

Június 23-án Kalocsán került megrendezésre az Antunovity nap. A rendezvény horvát nyelvű 

szentmisével kezdődött, utána a mente az Antunovity szoborhoz vonult, ahol koszorúzás 

következett. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat külön csináltatott koszorút. A 

rendezvény a Horvát Önkormányzat Kalocsa együttműködésben vállalt rendezvénye, valamint 

plusz támogatás is megítélésre került. Az össz. 350.000 ft támogatásból 340.000 Ft került 

felhasználásra zenekari számlára, hangosításra, valamint asztalok, sörpadok bérlésére. 

Július 27-én Csávolyon Duzijanca -Aratóünnepséget szerveztek. A rendezvény szentmisével 

indult, ezután körmenet volt a faluban népviseleti ruhában, kulturális műsor és táncház. A 

rendezvény a Csávolyi Horvát Önkormányzat, valamint a Felsőszentiváni Horvát 

Önkormányzat közös szervezésben megvalósított együttműködésben vállalt rendezvénye. A 

megítélt 300.000 Ft felhasználásra került rendezvénysátor bérlésére, valamint 

rendezvényszervezésre. 

Augusztus 19-én rendezték Dusnokon a Zabavna Industrija 15 éves évfordulóját. Az egyesület 

elnöke beadott egy kérelmet a rendezvény előtt 150.0000 Ft támogatásról. Ez a későbbi pontban 

kerül majd tárgyalásra. 

 

Sibalin József elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a beszámolóval 

kapcsolatosan. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

Sibalin József elnök kérte, hogy szavazzanak arról, hogy az elnöki beszámolót elfogadják a két 

ülés közötti eseményekről.  

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 
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66/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Két ülés közötti eseményekről szóló beszámoló elfogadása 

A Bács- Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat közgyűlése a kulturális autonómiájával 

összefüggő feladatai körében elfogadja az elnök szakmai beszámolóját a két ülés közötti 

eseményekről.  

 

Felelős: Sibalin József elnök 

Határidő: azonnal  

 

 

2. Országos horvát zarándoklat Vodica Máriakegyhelyen anyagi támogatásáról szóló 

döntés 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy az idei évben az Országos Horvát Zarándoklat keretében 

kerül megrendezésre az előző években hercegszántói Hármashatár Zarándoklat néven 

megismert rendezvény. Idén ez egy nagyon nagyszabású zarándoklat lesz, az előzetes 

számítások szerint több, mint 500 fő részvételével. Nagy erővel folyik a rendezvény 

előkészítése, a fontosabb részletek most ismertetésre kerülnek. 

Markovics Józsefné meghívott elmondta, hogy a többi megyéből már jönnek a létszám 

visszajelzések: Barnyából 60 fő,Zalából 50 fő, Drávamentéről szintén 50 fő, Gradistyéből 100 

fő, Szabadkáról 2 busz, 100 fő. Összeségében 500 fő körül számolnak. Az időjárás előrejelzések 

alapján hőség várható, mivel a szabadtéri mise kint lesz a napon, nagy gondot okoz egyenlőre 

a vízosztás, illetve hogyan kerüljön ki Mária kegyhelyre ennyi főre elegendő frissítő. 

Balatinácz István meghívott elmondta, hogy tegnap este körbement a horvát elnököknek egy 

levél, amelyben 08.31-ig várják minden település visszajelzését a pontos létszám tekintetében. 

A rendezvény 10 órától vendégvárás, 10:30-tól rózsafűzér ájtatosság és 11 órakor kezdődik a 

szentmise. Ezután a művelődési központban lesz vendégvárás. Számítása szerint 3-4 óra körül 

vége lesz a rendezvénynek. Aki szeretne még hazafelé pont odaér a Máriakönnyei körmenetre. 

Markovics Józsefné meghívott elmondta, hogy ez egy országos rendezvény, de a megyének 

össze kell fognia és együtt megszervezni a rendezvényt. Minden településről várnak sós vagy 

édes aprósüteményeket, illetve ahol nincs lehetőség sütni, ott lehet vásárolni valami dobozos 

süteményt is. Minden település kb. 20.000 Ft összegben áldozzon erre a célra. 

Ivó Mária képviselő jelezte, hogy Kalocsáról 23 fő vesz részt a rendezvényen. Ők hoznának a 

kalocsai paprikás kalácsból sós és édes változatban is. Felvetette, hogy a többi megyéből 

népviseletben szoktak érkezni a vendégek, esetleg a házigazdák is lehetnének népviseletben? 

Sibalin József elnök elmondta, hogy a hivatalon keresztül ki fog menni egy levél, amelyben 

megkérik a településeket a sütemény hozzájárulásra, esetleg a népviseleti ruhákra, illetve 

szeretnék minden település plébánosát is meghívni, ezt kellene az elnököknek tolmácsolni a 

saját plébánosuk felé. 

 

A Hercegszántói Horvát Önkormányzat az együttműködési megállapodás terhére közös 

szervezésű rendezvényként ezt a rendezvényt jelölte meg, valamint a Bács-Kiskun Vármegyei  

Horvát Önkormányzat is ezt a rendezvényt jelölte meg.  Ezért 150.000 Ft + a vármegyei rész 

200.000 Ft lenne a határozatban. Érkezett egy kérelem egy esetleges többlet támogatásról, így 

összesen 500.000 Ft összegről lenne szó.  

 

Sibalin József elnök kérdezte, hogy van-e valakinek más javaslata, hozzászólása, észrevétele. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, vélemény, hozzászólás nem érkezett.  
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Sibalin József elnök kéri, hogy a közös szervezésű rendezvény 500.000 Ft összegű anyagi 

támogatásáról hozzanak határozatot. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

67/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Hercegszántói Horvát Önkormányzattal és az Országos Horvát Önkormányzattal közös 

szervezésű Országos Horvát Zarándoklat szervezése és anyagi támogatása 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat, az Országos Horvát 

Önkormányzat és a Hercegszántói Horvát Önkormányzat az együttműködési 

megállapodás terhére közös szervezésű rendezvényként szervezi meg a 2024. 

szeptember 07-én megvalósuló Országos Horvát Zarándoklatot.  

2. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat az anyanyelv kiemelt ápolása 

mellett a hitélet fenntartása, a nemzetiségi kultúra és identitás megismertetése és 

fenntartásának elősegítése, a hagyományőrzés fenntartása érdekében a rendezvény 

megvalósításához 500.000 Ft-tal hozzájárul a 2024. évi költségvetés terhére, amely 

összeg tartalmazza a Hercegszántói Horvát Önkormányzat 75.000 Ft 

együttműködésben vállalt hozzájárulását. 

3. Az elszámolás a vármegyei horvát önkormányzat nevére szóló átutalásos számla 

ellenében történik. 

4. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat a 13/2023. (II.07.) BHÖ 

határozatának 1. pontja értelmében: a Bács-Kiskun Vármegyei Horvát 

Önkormányzat és a települési horvát önkormányzatok közös szervezésű 

rendezvényének meghívóján és beszámolójában kerüljön feltűntetésre, hogy „közös 

szervezésű rendezvény a Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzattal”. Ezen 

rendezvényeken kezdeményezzük a hordozható molino kihelyezését is. 

 

Felelős: Sibalin József elnök 

Határidő: 2024. szeptember 07. 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy a rendezvény horvát nyelvű szentmiséjének főcelebránsa 

Mons. Fazekas Ferenc szabadkai püspök lenne, szeretne felhatalmazást kérni a közgyűléstől a 

szentmise egyeztetésére, kezdeményezésre. 

 

Sibalin J6zsef elnök kéri, hogy a szentmise kezdeményezéséről is hozzanak határozatot. 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

68/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Az anyanyelvi hitélet és az egyházi hagyományok megélése érdekében a nemzetiségi léttel, 

az identitástudattal kapcsolatos egyéb feladatai körében horvát anyanyelvű szentmise 

tartásának kezdeményezése Hercegszántón az Országos Horvát Zarándoklat keretein 

belül 

A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat elnöke kezdeményezi az anyanyelvi hitélet 

és az egyházi hagyományok megélése érdekében a nemzetiségi léttel, az identitástudattal 

összefüggő egyéb feladatai körében horvát anyanyelvű szentmise tartását Mons. Fazekas 

Ferenc szabadkai püspök által az Országos Horvát Zarándoklaton. 

 

Felelős: Sibalin József elnök 

Határidő: 2024. szeptember 07. 
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Sibalin József elnök elmondta, hogy a képviselők részt vesznek ezen a rendezvényen is, mint 

minden vármegyei rendezvényen, éppen ezért hozzanak róla határozatot.  

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

69/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Részvétel Hercegszántón az Országos Horvát Zarándoklaton 

A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat közgyűlése a kulturális autonómiájával 

összefüggő feladatai körében képviselteti magát a Hercegszántón 2024. szeptember 07-én 

megrendezésre kerülő Országos Horvát Zarándoklaton. 

 

Felelős: közgyűlés tagjai 

Határidő: 2024. szeptember 07. 

 

 

3. Bácskai horvátok szüreti ünnepsége anyagi támogatásáról szóló döntés 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy 2024. szeptember 28-án kerül megrendezésre a Horvát 

Önkormányzat Garával, a Bácsbokodi Horvát Önkormányzattal és a Bácskai Horvátok 

Kulturális Központjával közös szervezésű Bácskai horvátok szüreti ünnepsége rendezvény.  

Filákovity Mladen képviselő elmondta, hogy a rendezvény programjai egyenlőre szervezés alatt 

vannak. Ami biztos, horvát nyelvű szentmisével indul a rendezvény, ezután körmenet, majd 

kulturális műsor a garai művelődési házban, majd vacsora és zene. 

Az önkormányzatnak van egy nyertes pályázata is a rendezvényre 300.000 Ft összegben, 

amelyből 210.000 Ft fellépési díj, valamint 90.000 Ft rendezvényszervezés költsége lesz. Ezen 

felül Gara és Bácsbokod ezt a rendezvényt jelölte meg az együttműködésben, amely 2*150.000 

Ft. Mivel még nem látják a végleges költségvetést, ezért javasolja, hogy a rendezvény 

költségeire ezt a 600.000 Ft összeget szavazzák meg. 

Sibalin József elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele az javaslattal 

kapcsolatosan. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

Sibalin József elnök kérte, hogy szavazzanak a javaslatról. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

70/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Horvát Önkormányzat Garával, a Bácsbokodi Horvát Önkormányzattal közös szervezésű 

Bácskai horvátok szüreti ünnepségének szervezése és anyagi támogatása 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat, a Csávolyi Horvát 

Önkormányzat, a Felsőszentiváni Horvát Önkormányzat és a Bácsbokodi Horvát 

Önkormányzat az együttműködési megállapodás terhére közös szervezésű 

rendezvényként a 2024. szeptember 28-án megrendezésre kerülő Bácskai horvátok 

szüreti ünnepségét jelöli meg.  

2. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat az anyanyelv kiemelt ápolása 

mellett az anyanyelvi hitélet megélése, a nemzetiségi kultúra és identitás 
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megismertetése és fenntartásának elősegítése, a hagyományőrzés fenntartása 

érdekében a rendezvény megvalósításához 600.000 Ft-tal hozzájárul a 2024. évi 

költségvetés terhére, amely összeg tartalmazza a Horvát Önkormányzat Gara 75.000 

Ft és a Bácsbokodi Horvát Önkormányzat 75.000 Ft együttműködésben vállalt 

hozzájárulását. 

3. Az elszámolás a vármegyei horvát önkormányzat nevére szóló átutalásos számla 

ellenében történik. 

4. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat a 13/2023. (II.07.) BHÖ 

határozatának 1. pontja értelmében: a Bács-Kiskun Vármegyei Horvát 

Önkormányzat és a települési horvát önkormányzatok közös szervezésű 

rendezvényének meghívóján és beszámolójában kerüljön feltűntetésre, hogy „közös 

szervezésű rendezvény a Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzattal”. Ezen 

rendezvényeken kezdeményezzük a hordozható molino kihelyezését is. 

 

Felelős: Sibalin József elnök 

Határidő: 2024. szeptember 28. 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy a rendezvény egyik központi eseménye a horvát nyelvű 

szentmise lesz, ezért szeretne felhatalmazást kérni a közgyűléstől a szentmise egyeztetésére, 

kezdeményezésre. 

 

Sibalin J6zsef elnök kéri, hogy a szentmise kezdeményezéséről is hozzanak határozatot. 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

71/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Az anyanyelvi hitélet és az egyházi hagyományok megélése érdekében a nemzetiségi léttel, 

az identitástudattal kapcsolatos egyéb feladatai körében horvát anyanyelvű szentmise 

tartásának kezdeményezése Garán a Bácskai horvátok szüreti rendezvénye keretein belül 

A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat elnöke kezdeményezi az anyanyelvi hitélet 

és az egyházi hagyományok megélése érdekében a nemzetiségi léttel, az identitástudattal 

összefüggő egyéb feladatai körében horvát anyanyelvű szentmise tartását a Bácskai horvátok 

szüreti ünnepségén. 

 

Felelős: Sibalin József elnök 

Határidő: 2024. szeptember 28. 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy a képviselők részt vesznek ezen a rendezvényen is, mint 

minden vármegyei rendezvényen, éppen ezért hozzanak róla határozatot.  

 

72/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Részvétel Garán a Bácskai horvátok szüreti ünnepségén 

A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat közgyűlése a kulturális autonómiájával 

összefüggő feladatai körében képviselteti magát a Garán 2024. szeptember 28-án 

megrendezésre kerülő Bácskai horvátok szüreti ünnepségén. 

 

Felelős: közgyűlés tagjai 

Határidő: 2024. szeptember 28. 
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4. Kérelmek támogatásáról szóló döntés 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy érkezett két kérelem.  

Az első a bácsalmási Bunyevác-Horvátok Egyesülete Bácsalmás Elnökétől. Az egyesület 18. 

éve alakult, jelenleg kb. 60 tagja van. 2024. október 19-én „Címzetes Antunovity János püspök 

emléknapja” megemlékezést kíván tartani. A program: a bácsalmási templomparkban 

elhelyezett szobor koszorúzása, mise magyar és horvát nyelven, 60 éves bunyevác népviseleti 

kiállítás megnyitása, kulturális műsor a Sárga Csikó étteremben, ahol fellépnek a horvát nyelvet 

tanuló óvodások és iskolások, majd a Zora horvát tánccsoport. Ezután a Baranya Zenekar zenél. 

A rendezvény költségeire, azon belül terembérlet költségeire 150.000 Ft-ot kérnek. 

 

Sibalin József elnök kérte a képviselők észrevételeit a kérelemmel kapcsolatosan. Javasolja a 

kérelem támogatását. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, vélemény, hozzászólás nem érkezett.  

Sibalin József elnök kéri, hogy a rendezvény 150.000 Ft összegű anyagi támogatásáról 

hozzanak határozatot. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

73/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Bunyevác-Horvátok Egyesülete Bácsalmás „Címzetes Antunovity János püspök 

emléknapja” rendezvényének anyagi támogatása 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat támogatja a Bunyevác-Horvátok 

Egyesülete Bácsalmás 2024. október 19-én megrendezésre kerülő „Címzetes 

Antunovity János püspök emléknapja” rendezvényének megvalósítását. A Bács-

Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat az anyanyelv kiemelt ápolása mellett a 

nemzetiségi kultúra és identitás megismertetése és fenntartásának elősegítése, a 

hagyományőrzés fenntartása érdekében a rendezvény megvalósításához 150.000 Ft-

tal hozzájárul a 2024. évi költségvetés terhére. 

2. Az elszámolás a vármegyei horvát önkormányzat nevére szóló átutalásos számla 

ellenében történik. 

3. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat a 13/2023. (II.07.) BHÖ 

határozatának 2. pontja értelmében: A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát 

Önkormányzat által támogatott rendezvény meghívóján és beszámolójában kerüljön 

feltűntetésre, hogy „támogató a Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat”. 

Ezen rendezvényeken kezdeményezzük a hordozható molino kihelyezését is. 

4. A közgyűlés felkéri Elnökét, hogy vegye fel a kapcsolatot az illetékesekkel. 

 

Felelős: Sibalin József elnök 

Határidő: 2024. október 19. 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy érkezett egy másik kérelem is 2024. augusztus 16. napján 

a dusnoki Zabavna Industrija Délszláv Kulturális Egyesület részéről. A zenekar 15 éves 

évfordulóját ünnepelték augusztus 19-én Dusnokon. Kitűzött céljuk a horvát és a helyi rác 

népdalok ismeretének fenntartása. A kért összeg 150.000 Ft. 

Sibalin József elnök kérte a képviselők észrevételeit a kérelemmel kapcsolatosan. 

Filákovity Mladen képviselő elmondta, hogy véleménye szerint utólag ne adjanak a 

rendezvényre támogatást, inkább a kitűzött cél legyen támogatva egy másik rendezvény által. 

Adjanak be egy másik kérelmet esetlegesen ugyanezzel a céllal. 
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Sibalin József elnök javasolta, hogy ez a kérelem kerüljön elutasításra, mivel már megvalósult, 

és utólag nem adnának rá támogatást, de amennyiben lesz a jövőben egy másik rendezvény 

ugyanezen céllal, akkor az támogatásra kerül. 

 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, vélemény, hozzászólás nem érkezett.  

Sibalin József elnök kéri, szavazzanak a kérelemről. 

  

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

74/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Zabavna Industrija Délszláv Kulturális Egyesület kérelmének elutasítása 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat közgyűlése a Zabavna Industija 

Délszláv Kulturális Egyesület 2024. augusztus 16. napján előterjesztett kérelmét a 

Zabavna Industrija zenekar   15 éves évfordulója alkalmából megrendezett eseményre 

kért 150.000 Ft összeg tekintetében nem támogatja, arra tekintettel, hogy a rendezvény 

a közgyűlés ülését megelőzően már megvalósult. 

2. A közgyűlés lehetőséget biztosít az egyesület elnökének egy jövőbeni másik 

rendezvény megvalósítására vonatkozó támogatási kérelem benyújtására, és elvi 

kötelezettséget vállal a jövőbeni rendezvény - a jelen határozatban nem támogatott 

kérelemben szereplő összeggel azonos mértékű - támogatására, amennyiben a 

rendezvény kitűzött célja szintén a horvát és a helyi rác népdalok ismeretének 

fenntartása, és a kérelem érdemi elbírálását egyéb tartalmi-formai hiányosság nem 

akadályozza. 

 

Felelős: Sibalin József elnök 

Határidő: azonnal 

 

5. Egyebek 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy a nemzetiségi választások után 15 napon belül sor került a 

megbízólevelek átvételére. Idei évben ez Kecskeméten került megrendezésre, a közgyűlés 

tagjai úgy döntöttek, hogy együtt utaznának fel egy 8 személyes kisbusz bérlésével. Mivel azóta 

még nem volt ülés, ezért a mostani ülésen kellene a kisbusz bérléséről, ami 70.000 Ft volt, 

határozatot hozni. 

 

Sibalin József elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele ezzel 

kapcsolatosan. 

A képviselők megköszönték a kisbuszos lehetőséget, a javaslattal egyetértettek, egyéb 

hozzászólás nem érkezett.  

Sibalin József elnök kéri, hogy a kisbusz bérléséről hozzanak határozatot. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

75/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Kisbusz bérlése a közgyűlés tagjai részére a megbízólevelek átadására 

A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat közgyűlése 2024. június 25-én a közgyűlés 

tagjai megbízólevelének átvételére Kecskemétre szállításához kisbuszt bérelt 70.000 Ft 

összegben  a 2024. évi költségvetése terhére. 

 

Felelős: Sibalin József elnök 
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Határidő: azonnal 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy októbertől új testület fog működni, de még előtte 

szeretnének egy kihelyezett ülést tartani szeptemberben végén valahol. 

Anisity Ferenc képviselő elmondta, hogy mivel ő leköszönő képviselő, ezért vállalja még 

Bátyán megszervezni a kihelyezett ülést. 

Sibalin József elnök elmondta, hogy tűzzék ki szeptember 24-re, keddre a következő testületi 

és bizottsági ülést. Javasol 200.000 Ft összegű keretet a rendezvény költségeire. 

Sibalin József elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele ezzel 

kapcsolatosan. Esetleg más helyszínt javasolnának? 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, egyéb hozzászólás nem érkezett.  

Sibalin József elnök kéri, hogy a kihelyezett ülés költségeiről hozzanak határozatot. 

 

A jelenlévő 6 képviselő egyhangú, 6 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

76/2024. (VIII. 27.) BHÖ határozat 

Kihelyezett ülés költségeinek viselése 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat közgyűlése a soron következő 

ülését Bátyára kihelyezett ülésként tartja meg 2024. szeptember 24-én.  

2.  A Bács-Kiskun Vármegyei Horvát Önkormányzat a nemzetiségi kultúra 

fenntartásának elősegítése, a hagyományőrzés fenntartása érdekében a 

rendezvény megvalósításához 200.000 Ft-tal hozzájárul a 2024. évi költségvetés 

terhére. 

3. Az elszámolás a vármegyei horvát önkormányzat nevére szóló átutalásos számla 

ellenében történik. 

4. A közgyűlés felkéri Anisity Ferenc képviselőt a rendezvény előkészítésére és 

megszervezésére. 

 

Felelős: Anisity Ferenc képviselő 

Határidő: 2024. szeptember 24. 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy az idei évi közmeghallgatást az új testület fogja 

megszervezni november közepe felé.  

Terveik között lenne, hogy a vármegyében megválasztott összes horvát képviselőt meghívnák 

egy elbeszélgetésre, vázolnák az itt folyó munkákat. 

Filákovity Mladen képviselő elmondta, hogy a Központ is szeretne a képviselőknek szervezni 

egy kötetlen beszélgetős, ismerkedős délutánt. 

Sibalin József elnök javasolta, hogy összevonhatnák a két eseményt egy nagyobb volumenű 

rendezvénnyé. Javasolja a későbbi ülésen e témára való visszatérést. 

 

 

Sibalin József elnök elmondta, hogy kezdeményezik a németekkel közösen a Nemzetiségi 

Központban a nemzetiségi referens napi 8 órában való alkalmazását. Annak idején 

megállapodtak a Bács-Kiskun Vármegyei Közgyűlés Elnökével abban, hogy a 4 órás 

munkaviszony átmeneti dolog lesz a 2024. évi választásokig. Amennyiben a választások után 

újra megalakul a roma önkormányzat, akkor újra szükség lesz egy napi 8 órában foglalkoztatott 

dolgozóra, aki a három nemzetiséggel kapcsolatos ügyeket ellátja, munkájukat segíti. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek. 
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Sibalin József elnök kérdezte, hogy van-e valakinek egyéb hozzászólása, észrevétele. 

Egyéb hozzászólás nem hangzott el, így Sibalin József elnök megköszönte a munkát és a 

nemzetiségi önkormányzat ülését bezárta. 

 

 

 

 


